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The big interest represents studying of an is functional-metabolic condition of uniform elements of blood at toxic 
conditions as they objectively enough reflect the general status of an organism and represent itself as the progressing 
mechanism endogenous intoxication. In the model of acute peritonitis found that the use of the drug with antioxidant 
activity etoksidola improves lipid cell membranes as cardiomyocytes, and red blood cells and platelets. Normalization 
of the lipid spectrum cytomembranes leads to improved functional status of red blood cells and platelets, which leads 
to improvement of the rheological properties of blood microcirculation processes, thus providing additional treatment 
options for toxic cardiomyopathy. The revealed essential updatings of a fatty metabolism in fabric structures of a 
myocardium at endogenous  the intoxications connected with infringement of the basic electrophysiological functions 
of cages of heart, certainly, are one of the major pathogenetic factors of formation of toxic defeat of heart.
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В статье представлены результаты клинико-лабораторного исследования состояния органов и тканей по-
лости рта у женщин с постовариоэктомическим синдромом. Наблюдения проводились до оперативного вме-
шательства, через 3 и 6 месяцев после него. Исследованы уровень стероидных и гонадотропных гормонов, 
некоторые показатели стоматологического статуса, степень деструкции челюстных костей, функциональные 
параметры слюноотделения, состояние микроциркуляторного русла слизистой оболочки полости рта. Резкий 
дефицит эстрогенов у женщин, возникающий в результате хирургической менопаузы, при отсутствии адап-
тационной фазы приводит к постепенному прогрессированию ухудшения ряда клинических и лабораторных 
показателей состояния тканей пародонта и слюнных желез к шестому месяцу наблюдений. Что проявляется 
увеличением значений пародонтальных индексов, усилением деструкции челюстных костей, ухудшением пер-
фузии слизистой оболочки, а также снижением скорости секреции ротовой жидкости на фоне повышения ее 
вязкости.
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The results of clinical and laboratory research of organs and tissues of mouth cavity of women with postovariectomy 
syndrome are presented in the article. Observations were made before operational intervention, after 3 and 6 month 
from it. Steroid and gonadotrophic hormone level, some indexes of dental status, mandibular bone destruction degree, 
functional parameters of salivation, microvasculature condition of oral mucosa were studied. Acute estrogen deficiency 
of women resulting from surgical menopause, causes progressive deterioration of a number of clinical and laboratory 
indexes of parodontium and salivary glands condition by the 6th month of the observation without adaptation phase. 
This manifests itself in increase of paradontal indexes, intensification of mandibular bone destruction, deterioration of 
perfusion oral mucosa and salivation deceleration on the background viscosity increase.
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Одной из приоритетных задач профилактической медицины является сохранение и укрепление здоровья 
детей дошкольного возраста. Целью исследования явилось установление уровня и структуры заболеваемости 
детского населения с целью разработки оздоровительных мероприятий.  Анализ заболеваемости детского на-
селения по данным официальной статистики за 2006–2010 гг. свидетельствует о продолжающемся ухудшении 
здоровья детей. Данные официальной статистики за 2006–2010 гг. свидетельствуют о продолжающемся ухуд-


